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Referat, ordinært bestyrelsesmøde 

Mandag d. 13.09.2021  
-med fysisk fremmøde i skolens mødelokale 
 
kl. 18:30-20:30  
 

Fraværende: Ulla 
 
I = information, D = drøftelse, B = Beslutning  

 
1. Evt. 
 
I: Der sættes ikke gang i morgensang endnu pga. corona-hensyn.  
D: Vi drøfter hvad vi skal gøre i den nære fremtid. Der er generel stemning for at komme i 
gang med morgensangen igen, både fra lærer- og elev- og forældrerepræsentanter. Det 
overvejes at starte i indskolingen. 
 
2. Korte efterretninger 
 

a. Eleverne: Oplevelser af Corona: 
I: Elever fremlægger resultater af deres undersøgelse af corona-følge: Vigtigst: 
1/3 af eleverne var ensomme under hjemsendelse, og en høj procentdel synes 
heller ikke undervisningen var god under hjemsendelse. Endvidere oplevede de 
at dagene var lange.  
D: Lærerne har generelt den samme oplevelse, men er tålmodige og har stort 
fokus på trivsel. 

 
 

b. Bestyrelsesformanden:  
I: Gåseposten er kommet ud og redaktøren var begejstret for vores ønske om at 
bidrage. B: Vi vil gerne fortsætte med at ha noget i, næste gang fx om corona 
(elevundersøgelse måske) 
I: - Referat B&U: Plan for at unge skal rettes mod erhvervsuddannelser 
fortsættes.  
- Endvidere skal der igangsættes en udviklingsplan for dagplejen. D: Vi drøfter at 
skrive bestyrelsens tanker ned inden kommunen kommer med et udspil.  
- Projekt Røgfri skole med kræftens bekæmpelse. Det er lovpligtigt at komme 
med en rygepolitik på området. D: vi drøfter snus i relation til Søvind skole.  
- Dialogforum d.14 oktober. Covid er på dagsorden. B: Majbritt tager 
elevundersøgelsen med og stiller spørgsmålet:  Er det gjort nok kommunalt? 
- Lærernes dag d. 05.10: Majbritt står for det. 
 

c. Ledelsen, Børnehus og Dagplejer: 
I: Pladsmangel: Der er fundet løsninger som ikke er helt i orden ift. lovgivning og 
arbejdsmiljø. Det er sat på dagsordenen til politisk besøg. 
- Der har manglet en administrativ medarbejder gennem en længere periode, men 
nu er Jonna ansat.  
- AULA skal startes op. 
- Personale-dag er netop afholdt: Der blev arbejdet med forældresamarbejdet 
med afsæt i bogen ”Markante forældre”. Alle teams/grupper har arbejdet med 
kommunikation med forældre og dét at rumme den enkelte forælder. D: Flere 
dagplejer?! Skovbørnehave? Udflyttergruppe? 
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- Kost: Skal der tilbydes mad i skole-regi? D: Vi skal ha en kortlægning af 
lysten/behovet og pris. Ledelsen i Gedved er positive ift. deres erfaringer. 
Ligeledes er erfaringerne fra Børnehaven positive! 
B: Forsøgsperiode på en måned. Vi aftaler at vi sender info ud til forældre og 
nævner en dato, hvor der er smagsprøver. Vi drøfter ligeledes om det kan give 
anledning til en oplevelse af a- og b-hold blandt eleverne. Man mister det 
demokratiske dannende projekt, når maden kun er for nogle og ikke for alle.  

 
 

d. Ledelsen, Skole og SFO:  
I: Evalueringsplan Horsens kommune: Har den konsekvens at de hidtidige 
Nationale test er under pres og man mister muligheden for at kunne følge det 
enkelte barns progression, idet der er tale om en helt ny evalueringsplan. Men 
den virker til gengæld god og fyldestgørende!  

- Der arbejdes fortsat med low-arousal og der blev afholdt kursus inden skolestart 
-> arbejdet har resulteret i en mere konfliktfri skoledag og lav indberetning af 
magtanvendelse.  
 

e. Ledelsen, Fælles punkt:  
- I: Status på august-walk omkring udearealer: oplæg til hvordan man kunne lave 

ude-arealer var spændende! Både Ulla og folk på skolen har samlet noget input 
sammen og så bliver der lavet et udspil fra en arkitekt. Resultatet bliver en 
procesplan, der gerne skal involvere flere parter (lokalrådet, idrætsforening fx).  

- Status på overgang mellem børnehave/skole i 2021: Gode erfaringer med 
nuværende model, men nu forekommer der et stort hop fra mellemgruppe til 
storebørnsgruppe. Vi drøfter, hvordan der kan være bevægelser i begge 
retninger, fx spontane besøg. Der arbejdes videre med tematikken.  

 
 

3. Status lilleskoven  
I: Lilleskoven er lånt ud til lokalrådet med den klausul, at der skal være offentlig 
adgang. Det betyder at skematisk brug skal ansøges hos lokalrådet og max kan 
forekomme et par gange om ugen. Besøg og brug ved særlige lejligheder, som fx 
idræts-dag og lignende er selvfølgelig velkomne som hidtil.  
D: Vi diskuterer konsekvens og planer for pladsmangel på udeområder.  
 

4. Temaer til årets årshjul 
 

1) Styrkelse af samarbejde ml lokalsamf. og skole/dagtilbud 
2) Trivsel-mellemtrinnet 
3) Natur-institution fortsat? 

 
B: Vi beslutter, at der skal sættes mere ”på” under punkterne af ledelsen til hver gang. Så det 
bliver hurtigere at nå igennem og vi derved får mere tid til temaerne.  
B: Pia påtager sig ordstyrer-rolle fremadrettet 

  
5. Punkter til næste dagsorden:  

Trivsel, besøg af vores kommunal politiske repræsentant (næste bestyrelsesmøde 
ved bålhytten, delvist!, valgår – valg til bestyrelsen, der skal nye til, måske særligt 
dagplejeforældre 

 
 

Referent: Marie B 
 
Bestyrelsesformand: Mai-Britt Ørntoft (Sigrid og Maries mor) 
mail: maibritt_worm@hotmail.com 
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Næstformand: Ole Hoffgaard Munk (Carls, Willum og Leopolds far)  
mail: ole@hoffgaardmunk.dk 
 
Datoer for bestyrelsesmøder: 
13.09.21 
02.11.21 
15.12.21 
10.02.21 
28.03.22 
10.05.22 
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